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 ……………………………………… 
       RG 0052/ XXXVII / 2010 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXXVII/ 2010 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 24 marca 2010 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowym Mieście n. Wartą  
dokonał Janusz Janicki- Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 14 Radnych (nieobecny 
radny Krzysztof Kujawa)- co stanowi niezbędne  quorum do podjęcia uchwał. 
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
W punkcie tym, Przewodniczący odczytał protokół z poprzedniej sesji- protokół został 
przyjęty jednogłośnie.  
Punkt 4.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Analiza funkcjonowania Pomocy Społecznej form i kryteriów przyznawania pomocy, jej 
kierunków, potrzeb i moŜliwości. Funkcjonowanie gminnych programów.  
Punkt 7. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał następujący porządek obrad:  
a)  Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia/ nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w 

budŜecie Gminy na 2011 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
b)  Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Sebastiana Wawrzyniaka na 

Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
c)  Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe 

Miasto nad Wartą. 
d)  Przyjęcie uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierŜawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą. 

e)  Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

f)  Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego.  
g)  Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok.  
Punkt 8.  
Interpelacje radnych.  
Punkt 9. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 10. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 11. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 4) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Przewodniczący informował, Ŝe w czasie od ostatniej sesji uczestniczył w organizacji 

turnieju tenisowego, który odbył się w Kolniczkach, w opinii wszystkich turniej był bardzo 
udany. Ponadto Przewodniczący informował, Ŝe dnia 28 marca odbędzie się turniej szachowy, 
zawiadomił, równieŜ Ŝe miał przyjemność uczestnictwa w rozdaniu Sulisławów, przy tej 
okazji Przewodniczący  podziękował Panu Wincentemu Pawelczykowi, który zgłosił 
inwestycję budowy hali widowiskowo- sportowej w Nowym Mieście nad Wartą jako 
największa inwestycja Gminy, Przewodniczący przekazał na ręce Wójta nominację do 
Sulisława 2010. 
Przewodniczący uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez emerytów i rencistów oraz 
osób niepełnosprawnych, które odbyło się 6 marca br., informował o uczestnictwie w 
spotkaniu zorganizowanym przez członków Ochotniczej StraŜy PoŜarnej we wsi Klęka. Pan 
Janusz Janicki wyraził słowa uznania dla  OSP Klęka, gdzie funkcjonuje  druŜyna pań, 
druŜyna młodzieŜy, stąd działalność OSP Klęka nie ogranicza się do niesienia pomocy 
ofiarom wypadku, do gaszenia poŜarów, ale ta działalność ma szerszy zasięg.  
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Wójt informował, iŜ w okresie od ostatniej sesji odbyły się juŜ trzy przetargi związane 
z inwestycjami w ramach programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Chodzi o podpisanie 
umów na remont hydroforni, oraz wykonanie kanalizacji w Komorzy. 23 marca został 
otwarty przetarg na wymianę sieci wodociągowej, gdzie ponad 5 km rur będzie 
wymienianych. Poza tym Wójt informował o sprzedaŜy działek na terenie Gminy, zaznaczył, 
Ŝe ceny gruntów niestety uległy obniŜeniu, dlatego Urząd musiał przecenić grunty rolne o 30 
%. Następnie pan Wójt informował, o zmianie numeru ewidencji podatkowej Urzędu Gminy. 
Pan Aleksander Podemski wspomniał o nowych przepisach, które są bardziej restrykcyjne, 
dotyczące gospodarki odpadami, Wójt informował iŜ jest przygotowywany wniosek o 
zamkniecie wysypiska w ElŜbietowie. Na zakończenie dodał,  Ŝe środki ze sprzedaŜy 
samochodu straŜackiego, straŜ rozdysponowała na m.in.: agregaty, akumulatory rozruchowe, 
serwisowanie sprzętu, zakup obuwia bojowego, kompresor instalacji samochodu, organizację 
dwóch wyjazdów dla straŜaków i turniej piłki noŜnej, 
Punkt 6) Analiza funkcjonowania Pomocy Społecznej form i kryteriów przyznawania 
pomocy, jej kierunków, potrzeb i moŜliwości. Funkcjonowanie gminnych programów.  

W punkcie tym głos zabrała pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym 
Mieście nad Wartą pani Danuta Halek- Wielgosz, która przedstawiła radnym i zaproszonym 
gościom analizę funkcjonowania Pomocy Społecznej (Analiza stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu ).  
Po zakończeniu wypowiedzi pani Kierownik OPS Przewodniczący zaproponował 10 minut 
przerwy.  
Po przerwie nastąpił ciąg dalszy obrad, sale posiedzenia opuściła Radna Małgorzata 
Matuszczak. 
Ad 7) Przyjęcie uchwał: 
a)  Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia/ nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie 

w budŜecie Gminy na 2011 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
Projekt uchwały omówił pan Janusz Janicki Przewodniczący Rady, który 

wyraził opinię iŜ jeŜeli fundusz w poszczególnych sołectwach będzie przeznaczany na 
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właściwy cel jest on jak najbardziej celowy. Następnie Przewodniczący  głos oddał 
Sołtysowi wsi Chocicza panu Wincentemu Pawelczykowi, Sołtys wsi Chocicza 
informował iŜ po części jest jednym z pomysłodawców i autorów Funduszu 
Sołeckiego. Niewątpliwie celem funduszu było usamodzielnienie sołectw, Sołtys 
wyraził zdumienie z ocen, Ŝe fundusz się nie sprawdzi gdyŜ jest dopiero początek roku 
i sołtysi dopiero co zaczynają działać w swoich sołectwach. Sołtys zakończył 
wypowiedź i informował, Ŝe decyzja o przyjęciu funduszu leŜy po stronie radnych.  

Gos zabrał Pan Janusz Wicijowski Sołtys wsi Nowe Miasto n. Wartą, który 
informował iŜ  fundusz sołecki ma na celu pobudzenie społeczności lokalnej, do tej 
pory znikoma część przychodzi na zebrania, fundusz ma pobudzić społeczność, ma 
dać im moŜliwość decydowania o tym co dzieje się w ich sołectwach. Sołtys dodał, iŜ 
nie moŜna prognozować czy fundusz zostanie zrealizowany czy nie, gdyŜ jest 
wprowadzony po raz pierwszy, sołtysi dopiero co zaczynają działać, i dopiero pod 
koniec roku kiedy czas na realizację przedsięwzięć się skończy będzie moŜna oceniać, 
a jeŜeli fundusz zostanie odrzucony to niestety inicjatywa i sołtysów i społeczności 
lokalnej zostanie zamknięta. 

Rdna Alicja Kryszak, opowiedziała się za funduszem sołeckim, wyraŜając 
zadowolenie iŜ otwiera on pole manewru dla małych miejscowości gdzie potrzeby są 
duŜe, radna podała przykład wsi Chwalęcin gdzie dzięki środkom z funduszu zostaną 
zakończone prace w pawilonach, a z przyszłym funduszem będzie moŜna podjąć 
kolejne działania na upiększanie sołectwa.  

Kolejno pan Mirosław Jędrzak dodał, Ŝe fundusz sołecki przed laty juŜ istniał, 
doświadczenia z funduszem są róŜne, trudno mówić o efektach obecnego funduszu, 
radny wyraził zdanie Ŝe dawniej fundusz był niewykorzystywany dlatego radny ma 
wątpliwości, jednakŜe  uwaŜa Ŝe moŜe warto dać jeszcze szansę i być moŜe 
doświadczenia z funduszem sprzed lat się nie powtórzą.  

Radny Feliks Stratyński, stwierdził, Ŝe jest jednym z przeciwników funduszu, 
Ŝe dla niego fundusz jest rozdrabnianiem pieniędzy z budŜetu, gdyŜ 270 tys. w jednej 
kieszeni jest duŜą kwota za którą moŜna wykonać duŜe przedsięwzięcie, te środki 
maja znaczenie, natomiast 270 tys. w 20stu kieszeniach nie znaczą nic. Na 
zakończenie radny Waldemar Tomaszewski złoŜył wniosek o zakończenie dyskusji i 
przegłosowanie uchwały. 

W związku z wnioskiem formalnym radnego Tomaszewskiego, o zamknięcie 
dyskusji na temat funduszu i przejście do głosowania Przewodniczący zarządził 
głosowanie za wnioskiem formalnym, za opowiedziało się 11 radnych, 2 głosy 
wstrzymujące.  Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie za 
przyjęciem bądź odrzuceniem uchwały. Uchwał została przyjęta 10 głosami za, 1 głos 
wstrzymujący, 2 głosy przeciwne.  
*Uchwała nr XXXVII/ 226 /2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

b)  Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Sebastiana Wawrzyniaka 
na Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

   Projekt uchwały omówił pan Janusz Janicki- Przewodniczący rady, w związku 
z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 10 radnych, 3 głosy wstrzymujące.  
*Uchwała nr XXXVII/ 227 /2010 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

c)  Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowe 
Miasto nad Wartą. 

   Projekt uchwały omówiła pani Gabriela Kosmala- Sekretarz Gminy, która 
przybliŜyła radnym i gościom Plan Odnowy Nowego Miasta n. Wartą, w związku z 
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brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały. Za 
przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXVII/ 228 /2010 wraz z Planem Odnowy Nowego Miasta n. Wartą 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

d)  Przyjęcie uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umów dzierŜawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą. 

   Projekt uchwały został omówiony przez Przewodniczącego Rady Gminy- pana 
Janusza Janickiego. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 9 radnych, 4 głosy 
wstrzymujące.  
*Uchwała nr XXXVII/ 229 /2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

e)  Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały został omówiony przez Przewodniczącego Rady Gminy- pana 
Janusza Janickiego. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych, 1 głos 
wstrzymujący.  
*Uchwała nr XXXVII/ 230 /2010 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu 

f)  Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego.  

Projekt uchwały został omówiony przez Przewodniczącego Rady Gminy- pana 
Janusza Janickiego. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych.  
*Uchwała nr XXXVII/ 231 /2010 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu 

g)  Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok.  
   Projekt uchwały omówiła pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy.                           

Po zakończeniu wypowiedzi pani Skarbnik Przewodniczący zaproponował podjęcie 
dyskusji.  

   Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący, pytając ile drzew i za jaką kwotę 
planowane jest do wycięcia na zdrojach w Nowym Mieście n. Wartą.  
W odpowiedzi Pan Wójt informował iŜ projekt zmierza do reaktywacji zdrojów, miał 
być tam wykonany system nawadniania, chodziły pogłoski Ŝe kiedyś na zdrojach była 
fontanna, nie ma jednak na to pewności, jest to tylko gdybanie, jednakŜe płynie tam 
źródełko, a w zamierzeniach projektu jest udroŜnienie źródła i doprowadzenie go do 
stawu, co stanowiło będzie atrakcję.  Wójt informował iŜ naleŜy wyciąć 30 drzew są to 
głównie wierzby, zieleń wycięta będzie teŜ uzupełniona. Koszt wycinki drzew 
wyniesie 82 tys. zł., dodatkowo w projekcie jest teŜ realizacja budowy placu zabaw 
gdzie koszt zamyka się w kwocie ok. 100 tys. zł.   

Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, Ŝe jest to bardzo wysoka kwota, i jest 
przekonany, Ŝe są firmy które drzewa te wycięłyby za duŜo mniejszą kwotę.  

Pan Wójt zawiadomił, iŜ jest to kwota objęta kosztorysem, i odbędzie się 
przetarg gdzie wycinka moŜe odbyć się za duŜo mniejszą bądź większa kwotę.  
  Przewodniczący dodał, iŜ kwota 82 tys. zł to bardzo duŜa kwota, a dodatkowo 
mieszkańcy są zbulwersowani, Ŝe tyle drzew ma być wyciętych.  

Radny Mirosław Jędrzak wyraził zdanie iŜ kwestia czy realizować projekt na 
zdrojach jest bezsporna, jednakŜe kwota jaką trzeba będzie wydać będzie dopiero 
jasna w momencie gdy cała dokumentacja będzie przygotowana łącznie z 
kosztorysami. Poza tym radny dodał, Ŝe po rozmowie z osobami starszymi którzy 
mieszkają tu od dawien dawna informowały, Ŝe fontanny nigdy w tym miejscu nie 
było był tylko zdrój który został zasypany ze względu na bezpieczeństwo.  
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Przewodniczący zgodził się z opinią radnego Jędrzaka, dodał Ŝe zaleŜy i 
Przewodniczącemu i mieszkańcom Ŝeby zobaczyć projekt, aby nie powtórzyła się 
sytuacja z nowomiejskim rynkiem.  

Następnie głos zabrała pani ElŜbieta Mnich, która zaproponowała przyjęcie 
zmian w budŜecie na 2010 rok w takiej formie jak została przedstawiona na komisji, 
bez środków zaplanowanych w ramach wniosku, natomiast po spotkaniu z 
mieszkańcami i po podjęciu decyzji na kolejnej sesji rada przyjmie uchwałę z 
zaplanowanymi środkami na realizacje przedsięwzięcia na zdrojach.  

Radni jednogłośnie przychylili się do propozycji pani Skarbnik. 
Przewodniczący dziękował pani Skarbnik za rozwiązanie. W związku z propozycją 
pani Mnich Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały bez 
zaplanowanych środków na realizacje przedsięwzięcia na zdrojach.  
Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych. 
*Uchwała nr XXXVII/ 232 /2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

Ad 8) Interpelacje radnych.  
Przewodniczący informował iŜ Ŝadna interpelacja nie spłynęła, Przewodniczący 

przypominał Wójtowi o interpelacji która wpłynęła i została skierowana do Wójta w miesiącu 
listopadzie.  
Ad 9-10) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 
 Jako pierwszy głos zabrał sołtys wsi Chocicza który zawiadomił, iŜ w ramach 
programu Odnowy wsi Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów realizuje szkolenie na temat 
odnowy wsi, w jaki sposób konkurs jest realizowany. Sołtys zapraszał radnych, sołtysów 
władze samorządowe na to spotkanie. 
 Radny Marek Mroziński, zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy, aby Wójt zwrócił się 
do Zarządu dróg Wojewódzkich o wyremontowanie drogi z Komorzy w kierunku KsiąŜa 
gdyŜ w chwili obecnej są tam tak duŜe dziury, Ŝe droga staje się nieprzejezdna. 

Następnie Radny Feliks Stratyński prosił o załatanie dziur na drodze Wolica Kozia- 
Dębno, oraz drogi Klęka- Wolica, gdzie droga jest całkowicie rozjechana, jest błoto i koleiny.  

Sołtys wsi Kruczyn prosił radnych powiatowych o wycięcie krzewów przy drodze 
Kruczyn- Boguszyn. 

Sołtys wsi Klęka informował iŜ został zakończony projekt w ramach którego OSP 
Klęka pozyskała środki dla StraŜy. Sołtys zawiadomił, Ŝe były organizowane róŜnego rodzaju 
spotkania, imprezy gdzie gośćmi byli nie tylko mieszkańcy Klęki ale całej Gminy. Były 
organizowane wycieczki, mikołajki i inne imprezy.  

Radny Ireneusz Janicki, zwrócił się do Wójta Gminy o wycięcie drzew z jednego 
pobocza przy drodze prowadzącej z Klęki do Wolicy Nowej, gdyŜ dzieci często chodzą 
pieszo ze szkoły mogłaby tam powstać ścieŜka rowerowa. 

Radny Ratajczak pytał czy zostaną podjęte prace przy  drodze Chromiec- Kruczyn.  
Sołtys wsi Boguszyn, pan Jan Motyl dziękował za wyrównanie drogi w Boguszynie na 

ulicy Słonecznej oraz Ogrodowej. 
Na zakończenie Pan Wójt zwrócił się do Pana Przewodniczącego z odpowiedzią na 

Interpelację, którą pan Przewodniczący skierował do pana Wójta. Pan Wójt zawiadomił, Ŝe  
prace które odbywają się w lasku Guć, to budowa przystani portowej,  dla kajaków, małych 
jednostek portowych, w miejscu tym będzie moŜna zjeść, odpocząć, przenocować, jest tam 
teren rekreacyjny. Inwestorem przystani jest pan Sudnik, osoba prywatna, mieszkaniec wsi 
Klęka.  
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Ad 11) Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki                      

o godzinie 19:30 zamknął XXXVII Sesję Rady Gminy. 
 

Protokołowała :      Przewodniczący Rady Gminy 
Referent d.s. Rady Gminy 
 
Julita Ciarcińska- Wachowiak            /- / Janusz Janicki 
 

 
 

 


